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Op 4 juli 2022 werd een verzoekschrift ingediend over statiegeld op blikjes en 
plastic flesjes voor minder zwerfvuil in de natuur. Het werd ingediend onder de oor-
spronkelijke titel ‘Statiegeld op blikjes en plastic flesjes - 40% minder zwerfvuil in 
de natuur’. Het verzoekschrift werd verwezen naar de Commissie voor Leefmilieu, 
Natuur, Ruimtelijke Ordening en Energie. Het verzoekschrift is ondertekend en ver-
meldt op leesbare wijze naam en voornaam van de verzoeker. Het verzoekschrift 
is mee ondertekend door 15.698 personen, wat het een collectief verzoekschrift 
maakt. Daardoor hebben de indieners het recht om gehoord te worden. De eerste 
indiener maakte gebruik van dat recht en werd gehoord door de commissie op 18 
oktober 2022. Op 26 maart 2024 vond de verdere behandeling van het verzoek-
schrift plaats in de Commissie voor Leefmilieu, Natuur, Ruimtelijke Ordening en 
Energie.

1. Beknopte inhoud van het verzoekschrift 

Vlaanderen, Wallonië en Brussel worden geplaagd door het probleem van zwerf-
vuil. Op straat, in parken, in rivieren, op het strand of diep in de zee in de vorm van 
microplastics, in de lucht, in ons eten of in het water dat we drinken, geen enkele 
plek ontsnapt eraan. De Deposithoncoalitie vraagt daarom aan alle overheden in 
België om samen te overleggen en:
 – statiegeld in te voeren op blikjes en plastic flesjes. Voor deze ‘single-use’-ver-

pakkingen die 40 procent uitmaken van het zwerfvuil moet statiegeld ter waarde 
van 25 cent betaald worden opdat ze teruggebracht worden naar de producen-
ten en volledig gerecycleerd worden tot hetzelfde product en niet meer in de 
natuur terechtkomen;

 – producenten te laten betalen voor het produceren van single-use- en niet 
recycleerbare verpakkingen en ook voor het gebruik van nieuwe plastic, om her-
bruikbare verpakkingen en het gebruik van gerecycleerde plastic te stimuleren.

Dat is noodzakelijk als belangrijke stap in de richting van een meer circulaire maat-
schappij met minder milieuverontreiniging.

2. Toelichting van het verzoekschrift 

Voor de toelichting van het verzoekschrift kan verwezen worden naar het uitge-
breide verslag van de hoorzitting op 18 oktober 2022 (Parl.St. Vl.Parl. 2021-22, 
1274/2).
 
3. Bespreking op 26 maart 2024.

Freya Perdaens geeft aan dat de indieners van het verzoekschrift een terecht punt 
aanhalen. De thematiek leeft in Vlaanderen. Dat blijkt uit de vele handtekeningen 
onder het verzoekschrift, maar dat blijkt ook uit de vele besprekingen die deze 
commissie al aan dit thema heeft gewijd. De bevoegde Vlaamse minister heeft de 
voorbije jaren ook al heel wat stappen gezet. Zij stelt dan ook voor dat de commis-
sie verwijst naar de besprekingen in de commissie van de voorbije jaren. 

Mieke Schauvliege geeft aan dat de indieners van het verzoekschrift vragen om 
statiegeld in te voeren en dan meer bepaald het fysieke systeem van statiegeld 
en niet het digitale systeem. Haar fractie ondersteunt die vraag en heeft diezelfde 
vraag ook al meermaals geuit. Zij hoopt dan ook dat de Vlaamse Regering snel tot 
een beslissing komt. Er werd in de commissie al heel veel over gesproken, maar 
zij ziet nog steeds geen beslissing. Ze besluit met nogmaals haar steun voor het 
verzoekschrift uit te spreken. 

Gwenny De Vroe komt namens haar fractie tussen. Ook zij is van mening dat 
het dossier al heel grondig werd behandeld in de commissie met vragen om uit-
leg, hoorzittingen, gedachtewisselingen en een werkbezoek. Er werden heel wat 
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stappen gezet in dit dossier. Nu is het aan de Vlaamse Regering om hopelijk snel 
een definitieve beslissing te nemen. Zij sluit zich aan bij het standpunt van Freya 
Perdaens om de verzoeker daarnaar te verwijzen. 

Mieke Schauvliege benadrukt dat de verzoekers een beslissing vragen over het 
klassieke statiegeldsysteem. De Vlaamse Regering heeft nog geen beslissing geno-
men. Zij vindt dat het aan de commissie is om zich hierover uit te spreken en niet 
zomaar te verwijzen naar de beslissing die de Vlaamse Regering moet nemen. Ze 
benadrukt nogmaals dat de Groenfractie de vraag van de verzoeker en de meer 
dan 15.000 mensen die het verzoekschrift hebben ondertekend, steunt.

Freya Perdaens begrijpt de vraag, maar nu een beslissing in de commissie nemen 
zou het beleid en het gelopen traject van de voorbije jaren volledig doorkruisen. 
Dat zou ze jammer vinden. Er wordt gewerkt aan een groter geheel. Hoewel ze 
gevoelsmatig alle begrip heeft voor de vraag om nu manu militari een klassiek 
statiegeldsysteem door te voeren, denkt ze dat dat niet verstandig is. Dat zou het 
lopende traject doorkruisen waaraan haar fractie alle steun verleent. 

Leo Pieters sluit zich aan bij het standpunt van Freya Perdaens en Gwenny De Vroe. 

4. Conclusie

De voorzitter concludeert dat ieders standpunt duidelijk is en dat de verzoeker op 
de hoogte zal worden gebracht van de vele besprekingen die er de voorbije jaren 
hierover hebben plaatsgevonden. 

Gwenny DE VROE,
voorzitter

Freya PERDAENS,
verslaggever
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BIJLAGE: 

Overzicht van de besprekingen over statiegeld sinds september 2022



8 2114 (2023-2024) – Nr. 1

Vlaams Parlement

 – Vragen om uitleg aan minister Zuhal Demir over de uitspraak van de minister 
over de invoering van statiegeld (2 september 2022)
1° van Tinne Rombouts
2° van Steve Vandenberghe
3° van Mieke Schauvliege
Herbekijk de bespreking en lees het verslag 

 – Voorstel van resolutie over de vermindering van de hoeveelheid wegwerp-
plastics en de snelle invoering van statiegeld op drankverpakkingen van Mieke 
Schauvliege, Steve Vandenberghe, Meyrem Almaci, Bruno Tobback, Johan 
Danen en Hannelore Goeman
Lees het voorstel van resolutie

Herbekijk de hoorzittingen op 18 oktober en 19 oktober 2022.

 – Gedachtewisseling met minister Zuhal Demir over het voorstel van resolutie 
over de vermindering van de hoeveelheid wegwerpplastics en de snelle invoe-
ring van statiegeld op drankverpakkingen (10 januari 2023)
Herbekijk de gedachtewisseling en lees het verslag. 

 – Actuele vragen aan minister Zuhal Demir over de uitrol van het statiegeldsys-
teem en de rol van Unbox daarbij (18 januari 2023)
1° van Mieke Schauvliege 
2° van Steve Vandenberghe
Herbekijk de bespreking en lees het verslag. 

 – Actuele vraag van Gwenny De Vroe aan minister Zuhal Demir over de uit-
spraken van de OVAM over een klassiek statiegeldsysteem (25 januari 2023) 
Herbekijk de bespreking en lees het verslag .

 – Gedachtewisseling over de pilootprojecten digitaal statiegeld (7 februari 2023)
Herbekijk de gedachtewisseling en lees het verslag. 

 – Vragen om uitleg aan minister Zuhal Demir over proefprojecten met statiegeld 
(2 mei 2023)
1° van Tinne Rombouts
2° van Steve Vandenberghe
3° van Mieke Schauvliege
Herbekijk de bespreking en lees het verslag. 

 – Hoorzitting over de proefprojecten digitaal statiegeld (12 juli 2023)
Herbekijk de hoorzitting en lees het verslag. 

 – Werkbezoek aan een proefproject digitaal statiegeld (6 oktober 2023) 

 – Vraag om uitleg van Mieke Schauvliege aan minister Zuhal Demir over digitaal 
statiegeld (24 oktober 2023)
Herbekijk de bespreking en lees het verslag.

 – Hoorzitting over de projecten digitaal statiegeld (13 december 2023)
Herbekijk de hoorzitting en lees het verslag.

 – Vraag om uitleg van Mieke Schauvliege aan minister Zuhal Demir over het 
eindrapport van de OVAM en de daaraan gekoppelde beslissing over het statie-
geldsysteem (9 januari 2024)
Herbekijk de bespreking en lees het verslag.

https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/commissies/commissievergaderingen/1661998/verslag/1662745
https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementaire-documenten/parlementaire-initiatieven/1632962
https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/commissies/commissievergaderingen/1668310
https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/commissies/commissievergaderingen/1668743
https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/commissies/commissievergaderingen/1694322
https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/plenaire-vergaderingen/1696559/verslag/1698808
https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/plenaire-vergaderingen/1699119/verslag/1701113
https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/commissies/commissievergaderingen/1704563
https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/commissies/commissievergaderingen/1704563
https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/commissies/commissievergaderingen/1730580/verslag/1732173
https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/commissies/commissievergaderingen/1757107
https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/commissies/commissievergaderingen/1773241/verslag/1774479
https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementaire-documenten/gedachtewisselingen-hoorzittingen/1785526
https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/commissies/commissievergaderingen/1791790/verslag/1792272
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 – Vragen om uitleg aan minister Zuhal Demir over de resultaten van de Waalse 
studie over statiegeld door studiebureau RDC en over het invoeren van statie-
geld in Vlaanderen (30 januari 2024)
1° van Steve Vandenberghe
2° van Gwenny De Vroe
Herbekijk de bespreking en lees het verslag.

 – Vragen om uitleg aan minister Zuhal Demir over de beslissing over statiegeld en 
over de invoering van statiegeld tegen 2025 (12 maart 2024)
1° van Mieke Schauvliege
2° van Steve Vandenberghe
Herbekijk de bespreking en lees het verslag.

https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/commissies/commissievergaderingen/1797048/verslag/1799399
https://www.vlaamsparlement.be/nl/parlementair-werk/commissies/commissievergaderingen/1810800/verslag/1811815

